
 
 
 
 
 
 

Mødedato: 16.11.22 
 

Mødetidspunkt: 16-18 
 

Sted: Frivilligcenteret i Sund-
hedshuset 
 

Deltagere:  
 
Medlemmer: Bjarne Dahlmann, Bente Hedemann, Bo Lundgreen, Søren Johansen, Kristine Us-
sing Petersen, Søren Thorsen, Karina Baastrup. 
 
Forvaltningen: Henriette Korf Graversen, Pia Lindegaard Nielsen 
 
Afbud: Jacob Busk Hansen, Preben Lærche 

 
 
Referat 
 

1. Opfølgning på sidste møde  
 
Beslutning: Ingen bemærkninger 
 

    
2. Godkendelse af dagsorden  

 
Beslutning: Godkendt 
 

3. Status: Sammenhængende rusmiddelindsats ved Henriette Korf Graversen 
 
Proces for beslutning vedr. sammenhængende rusmiddelindsats: 

- Medarbejderne i Rusmiddelcenteret og Udsatterådet gav input 
- Oplæg blev udarbejdet 
- Medarbejdere blev præsenteret for oplæg.  
- Udsatterådets bedes kommentere oplæg 
- Omorganisering indstilles til godkendelse i Senior- og Socialudvalget 

 
Oplæg v. Henriette Korf Graversen 
Formål med omorganisering: En sammenhængende rusmiddelindsats med en tydelig prioritering 
af den kommunale kerneopgave, som er behandling. Omorganiseringen skal højne behandlingens 
faglige kvalitet og sikre overholdelse af behandlingsgaranti 
 
Udsatterådets vurdering 
Beslutning: 
Udsatterådet bakker op om omorganiseringen. Det er Udsatterådets vurderinger: 

- Det er godt at have fokus på den gode afslutning med løbende opfølgninger og en evalue-
ring efter tre måneder med fokus på om virker indsatsen efter hensigten – om den skal 
fortsætte?  
 

UDSATTERÅDSMØDE                                                                                
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- Fakta er, at der er kroniske misbrugere. I den sammenhæng vil et behandlingstilbud ikke 
være det rigtige. Vi skal anerkende, at mennesker har deres frie valg. Vi skal sikre, at der er 
adgang til behandling, når en person er motiveret for behandling. Samtidig med at der er 
gode socialfaglige tilbud, der møder mennesker der, hvor de er, uanset om de er i behand-
ling eller har et misbrug. 

 
- Det er godt at få skilt indsatserne ad: Behandling (kommune) og den socialfaglige indsats 

(styrket indsats i civilsamfund) med fokus på snitflader for samarbejde, så det er tydeligt 
hvem, der gør hvad. Det er vigtigt, at der holdes fast i samarbejdet på tværs; eksempelvis 
med beskæftigelse. Således sikres en helhedsorienteret indsats, hvor vi sørger for, at vi 
skubber borger i den sammen retning.  

 
- Spørgsmål: Stiller vi høje nok krav til borgerne i forbindelse med behandling? Sørger vi for, 

at motivationen for at komme ud af behandlingen er stor nok? 
 

- Husk at indtænke brobygning til væresteder, frivillige tilbud AA og NA mfl. i forbindelse 
med forandringsprocessen 

 
  

4. Evaluering: Udsatteuge 41 ved Bjarne Dahlmann 
 
”Udsatte-ugen” blev skudt i gang med lystænding for hjemløse i kommunen ved Rådhuset  
Mandag d. 10/10 kl. 16.00-17.00, hvor repræsentanter for byens politiske liv, erhvervs-, kultur- og 
kirkeliv sagde et par ord om, hvad de forstår ved ”et hjem” og tænde et lys. 
I løbet af ugen kunne byens borgere skrive deres definition på et hjem på et hjerte, som blev 
hængt på et afpillet juletræ i Rådhusets forhal, sammen med små strikkede huse. 
 
Mandag kl. 19.30 var der gospelkoncert med ”Voices of the Heart” i Lyng Kirke. Entréen på 50 kr. 
gik ubeskåret til Kirkens Korshærs varmestue i Fredericia via donation fra Lions Fredericia. 
 
Onsdag d. 12/10 kl. 16.30 til 18: Åbent drop-in møde i TUBA, sundhedshuset indgang H (selvstæn-
dig bygning ved busstoppestedet på Dronningensgade). 
 
Oplæg ved en ung kvinde som er i forløb i TUBA. Hun fortalte om sin opvækst i et hjem med mis-
brug, og de konsekvenser det har - herunder udsathed og senfølger.  
 
Torsdag d. 13/10 Åbent Hus i varmestuen, samt Krisecenter for mænd, Veteranhjemmet og Sol-
strålen fra kl. 15.30-17.00. Efterfølgende var der pizza og foredrag om livet på gaden ved Pover-
tyWalk i Sundhedshuset og information om Housing First. Arrangementet sluttede kl. 19.00. 
 
Der var desuden ”Trinitatis Spiser Sammen” (fællesspisning) kl. 17.30 i Trinitatis Sognegård tors-
dag. 
 
Søndag d. 16/10 afholdte korshærspræst Merete Ørskov ”Hvad er et hjem?” - gudstjeneste i Trini-
tatis Kirke kl. 10.00, hvor indsamlingen ligeledes gik til varmestuen. 
 
Evaluering havde fokus på torsdagens arrangement: 
Tilbagemelding fra åbent hus stederne 

- Krisecenteret og Veteranhjemmet: Der kom få besøgende – kunne ønske sig, at der kom 
flere.  
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- Solstrålen vil gerne holde åbent hus igen på et senere tidspunkt, hvor formålet er synliggø-
relse. 

 
Ide: Frivilligbørs på Sundhedshuset, så man ikke skal gå rundt mellem steder. Der kommer 2000 
mennesker gennem huset hver dag – god mulighed for synliggøre. 
 
Beslutning: Det var et godt arrangement. Udsatterådet ønsker at lave noget lignede igen. 
 
 

5. Opfølgning på Danmark spiser sammen i uge 45 
 
Var der tilslutning - Hvordan gik det? 
 
Om Danmark spiser sammen: Med store og små spisearrangementer over hele landet ønsker Fol-
kebevægelsen mod Ensomhed, at gøre det lettere at møde nye mennesker og at invitere til sam-
vær og fællesskab. Målet er at komme ud i enhver krog af Danmark – på tværs af generationer og 
kulturer. 
 
Beslutning: Fremadrettet opmærksomhed på Danmark spiser sammen, som en anledning til at 
synliggøre allerede eksisterende tilbud. 
 
 

6. Ny mødekalender  

Beslutning: 

- Mødedage: Rul på hverdage (minus onsdage ulige uger). 

- Tidspunkt: Kl. 16-18 

- Temadag: En hverdag evt. kl. 12-18  

- Antal møder: fem ordinære møder og en temadag 

- Kristine booker lokaler i Frivilligcenteret. Hvis der mangler lokale, er det 

også muligt at holde møde på Kvindernes Krisecenteret, Veteranhjem-

met, Varmestuen. 

Bjarne Dahlmann og Pia Lindegaard Nielsen laver en mødekalender 

 

 

7. Nyt fra Forvaltningen v. Henriette Korf Graversen 

 
- Status på nedlukning af Kompetencekollegiet.  

To spor medarbejder og beboere. 

 Medarbejdere tilbudt omplacering. Partshøring som udløber i næste 

uge. Vi har stort set kunne imødekommet alles ønsker. 

 Vedr. Beboere. Visitation Voksen i gang med at opdatere ”VUM” for at 

klarlægge behov for herefter at kunne give det rette tilbud 

Vedr. Boliger. Vi har fået boliger til rådighed v. Ulleruphus. Forventningen er, at vi kan begynde at 

tilbyde boliger inden jul. 
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Spørgsmål: Hvad med Dit Akut Tilbud? 

Svar: Det lukker i den form, det har i dag – der arbejdes for at placere det på nogle af vores andre 

botilbud.  

Nedlukningen kræver desuden en mere fleksibel bostøtte indsats - det arbejder vi på. 

 

- Afdelingsleder på Rusmiddelcenteret er i opslag 

 

- Afdelingsleder for Bostøtte for voksne kommer i opslag til næste år 

 

 

8. Evt.  

 


